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"‘“ '‘■ "W  roęznicę szczecińskiego Sierpnia-80
/Obsł.wł,/ 18 sierpnia 1980 r. rozpo- roku. Delegacje zakładów pracy i osoby 

ozął sie w Szczecinie strajk. Pierwsi prywatne składały wieńce i wiązanici kwia byli stoczniowcy z "Parnicy". W roczni- tów pod tablicą oasiątkową poświecona oe tych wydarzeń na terenie tej właśnie ofiarom Grudnia.”
stoczni odbyła sie uroczystość odsłonię- Po południu o godz. 1 7  w świetlicy 
oia -tablicy upamiętniającej sierpniowe ¡głównej stoczni spotkali sie członkowie dni. Okolicznościowe przemówienia wygło- komitat<<«■ ~ -i-,. -r,-,«
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Do Czytelników

--■w — - - ” — *• — Dwwwmwwwmiwu njgŁwsili: przewodniczący komisji zakładowej 
- Mieczysław Gruda i przewodniczący Zarządu Regionu Pomorza Zachodniego - 

-- Marian Jurczyk. Tablica została poświecona. Odbyła sie również msza święta, 
i Następnie na kwadrans przed dziesiątą 
lozłonkowie ubiegłorocznego komitetu str? 
kowego "Parnicy" przypłynęli, tak jak *r

Otrzymujecie dzisiaj inny, niż codziennie "Głos Szczeciński". 
Stało sie tak z powodu strajku drukarzy szczecińskich, którzy 
przyłączyli sie, niestety, do tzw. "dni bez prasy", ogłoszo
nych przez KKP "Solidarność". Nie aprobujemy tej decyzji na
szych kolegów - drukarzy. Kie;możemy uznać racji, ktćre by za 
nią przemawiały, bo nie ma takich racji. Jedyną racją, której 
powinni podporządkować sie dzisiaj wszyscy Polacy, jeet spokój, 
rozwaga, zespolenie wysiłków dla wyjścia ż kryzysu.

Ze swej strony uznaliśmy, że strajk drukarzy nie może nas 
zwolnić z naszych dziennikarskich obowiązków, z przekazywania 
społeczeństwu aktualnych informacji. Stąd takie wydanie dzisiej
szego "Głosu".

Redakaja

Czytelnicy o „dniach bez prasy“

^ UiUHM -arv"~kl~in3pekt0r d/S k3dr

-Cały czas mówiono o tyra,że społe
czeństwo jest dezinformowane i nie
doinformowane, tymczasem ogłasza się dni bez prasy.w przypadku nie ukazania się na rynku gazet codziennych, 
sytuacja ta ulegnie dalszemu pogor - 
szeniu się.O wielu faktach nie będziemy po prostu wiedzieli,bo nie będę 
mogli <1 nich pisać dziennikarze. To 
zdezorganizuje życie wielu osobom, 
ludzie przecież wystaję w długich kolejkach przed kioskami "Ruch", by ku- ; pic gazety,by wiedzieć co się dzieje

Giełda rzemiosła 
dla rolników

w mieście,kraju i świecie.Na prasę 
jest dziś olbrzymie zapotrzebowanie, zresztą zwłaszcza dziś.Żyjemy prze- 
cież w czasach bardzo skomplikowanych, 
ludzie muszę otrzymywać błyskawicznie 
wszelkie interesujęce ich informacje. Jakie jest tło podjęcia decyzji tak 
zwanych dni bez prasy? Nie ¿namy prze
cież prawdziwych motywów,a te,które 
sę lansowane przez "Solidarność”,nie przekonuję w sposób jednoznaczny.
Filip Li3ienko-kler.Działu Dyspozycji Portowej FZM

-Odcięcie ludzi od bieźęcej informacji pozbawia ich po prostu aktualnej 
wiedzy,a my,jako pracownicy przedsię
biorstwa Żeglugowego,bezpośrednio po-

komitstów strajkowych z lat: 1970, 197T i 1980, Hastępnie przed budynkiem admi
nistracyjnym rozpoczęła się maza święta przy ołtarzu polowym. Odbyła się także 
uroczystość poświęcenia sztandaru sto
czniowej "Solidarności". Po złożeniu wieńców pod tablicą pamiątkową delega
cje wyjechały na Cmentarz Centralnyi

----- * *-— -- u—  Ta», w alei Poległych minutą oiszy ucz*'ubiegłym roku, do stoczni "Warskiego". - czono ich pamięć i złożono wiązanki kwia Powitali ich członkowie Komisji Zakła- tćw.
dowej z "War3kiego". 0 dziesiątej roz- ; Ba późny wieczór zapowiedziano w DK 
legły sif sygnały syren. Zebrani na pla-"Korab" otwarcie wystawy dokumentującej 
ou przed bramą stoczni uczcili chwilą (Grudzień 70 i Sierpień 80 oraz wyświetla 
ciszy pamięć poległych w Grudniu 1970 ;nie filmów dokumentalnych o tej tematy-

lce« /mat/
N a s z  handel

z  krajam i socjalistycznymi
WARSZAWA,Nasze obroty handlowo z 

Czechosłowację swoimi rozmiarami ostę- puję tylko wymianie handlowej z ZSRR 
i NRD. Na koniec lipcabr.wielkość 
naszego eksportu towarowego do Czechosłowacji wyniosła 1.591 aln.zł.dew., 
a import z tego kraju - 1.615 min.zł. 
dew. Oak widać sę to obroty wzajemnie 
wyważone, chociaż w płatnościach ma- ' my cięgle z CSRS niewielkie saldo dodatnie, a to dzięki "poślizgowi" z ubiegłego roku./PAP/

Zakaz wolnego 
handlu mięsem
WARSZAWA Minister Handlu Wewnę - trznego i Usług wydał rozporządzenie 

•wprowadzające zakaz sprzedaży mięsa, 
podrobów i tłuszczów pochodzących 
z uboju gospodarskiego.Zakaz nie dotyczy przetworów wytwarzanych przez 
rzemieślników posiadających odpowied
nie uprawnienia.Rozporzędzenie ooowia- zywac będzie z dniem jego ogłoszenia WOzienniku Ustaw. /Pa p/

Wczoraj w salach Izby Rzemieśl
niczej w Szczecinie trwała giełda wy
robów rzemieślniczych.Uboga ekspozyc- 
:ja była odzwierciedleniem obecnego 
etanu naszej gospodarki.Na uwagę je- 
dnak zasługuje fakt,że szczecińscy 
;rzemieślnicy z całą powagę potrakto
wali apele rolników o produkcję na
rzędzi i maszyn prostych dla swoich 
gospodarstw.Spółdzielnia Rzemieślicze ;“Wielobranżowa" w Stargardzie przedsta
wiła w swojej ofercie brony zębate średnie czteropolowe. WZSR skorzystał 
z pełnej oferty, podpisując umowę na 
100 bron z Jednoczesnym zobowiązaniem 
dostarczenia producentowi zębów do nicf 
W Spółdzielni Rzemieślniczej "Budoraetal handel wiejski zakupił dotychczas nie
dostępne przerywacze kierunkowskazów do ciągników / 15 tys.szt. z realiza
cję do końca czerwca 1983 p./deficyto
we rury do parników węglowych /2Q tys. szt., z których połowa zasili sklepy 
jeszcze w tym roku/,deficytowe nakrętki do piast kół ciągników /10 tys.szt. w IV kw.br./
Oprócz -.wymienionych wyżej nowych wyrobów, których brak w bardzo poważnym 

stopniu utrudniał pracę rolników na giełdzie zaprezentowano tradycyjnie 
już produkowane w naszym województwie grabie,trzonki do łopat,kosze do zie
mniaków, siatki ogrodzeniowe,kosiska i inne wyroby

Min. Czyrek uj RFN
BONN /PAP/ Członek Biura Politycznego 

KC PZPR,minister spraw zagranicznych Józef Czyrak przybył we wtorek rano do 
Bad Roichenhall w Bawarii,gdzie spot - kał się z ministrom spraw zagranicznych 
RFN Hansem Dietrichem Genscherom.Roz - mowy obu ministrów dotyczyły aspektów
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Do omówienia kontraktacji na giełdzie stosunków dwustronnych i niektórych prg- jeszcze powrócimy,/alka/ blemów międzynarodowych.

Szczecińscy portowcy  
bąda pracow ać w  wolne soboty

~ /Inf .sił./ * odpowiedzi na apel Kra- lowaj Komisji Porozumiewawczej NSZZ 
^Solidarność" także zrzeszeni w tym 
związku pracownicy portu szczecińskie
go postanowili praoować w czasie ośmiu 
wolny oh sobót. Pierwszą z tych sobót 
mają szczecińscy poitowoy już za sobą, 
bvła to sobota 15 sierpnia. 'Przewodniczący Komisji Zakładowej 
NSZZ "Solidarność" w poroie, Mariusz 
Swlontkowski, przekazał nam właśnie i 
fonaaaję, z której wynika, te:

Kto »7prodaka]e części 
do maszyn rolniczych ?

Szczecińska "Agroma" zwróciła się do 
19 przedsiębiorstw województwa szcze
cińskiego o pomoc w wyprodukowaniu bra
kujących części zamiennych do ciągni- 
!ków i maszyn rolniczych. Wykaz braku
jących części do ciągników: C-355 i 
C-385, a także do kombajnu zbożowego ¡"Bizon", kombajnu ziemniaczanego, śie- "Solidarnoec- pozoawie tu? imw. " r r  ,„»tT,sqaa2 v obornika wysłanona której powinno jej Przecież zależec.jj^w^roztrząsaczy obornika

wiązanego ż 'gospodarkę świa towę,czę
sto opieramy* sv.'°j!* decyzje właśnie no znajomości tego świata i-to w sze
rokim tego słowa pojęciu. Brak takich 
informacji komplikuje pracę ahipin - gowców.Zaskoczeniem dla ranie jeet nie 
tylko sen strajk,ale i wybór jego terminu. Przecież odbywają się właśnie na 
Wybrzeżu liczne uroczystości z okazji 
pierwszej rocznicy wydarzeń sierpniowych 1 społeczeństwo.niestety,nie bę
dzie poinformowane o tych obchodach 
przez prasę codzienną-W ten sposób 
"Solidarność" pozbawia aię informacji.

Mydło i proszek 
opóźnione dostauiy

■zekazał nam właśnie in-i "- do
końca roku każda wolna sobota od pracy 
będzie przez załogę przepracowana, jeś
li tego będą wymagały interesy kraju, •względnie przedsiębiorstwa. Biorąo pod 

że Zarząd Portu nie jest przed— i

W sumie jest to dla mnie zupełnie nie 
zrozumiałe.

Batalia o Chleb 1981

Biorąo po
uwagę, że Zarząd Portu nie jeet przed sięblurstwem produkcyjnym, a usługowym, 
pracodawca na każdą wolną sobotę wzglę
dnie święto będzie zamawiał potrzebną 
ilość załogi do pracy. Komisja Zakładowa wydaje zezwolenie na podjęcie pracy 
w wolne soboty względnie święto 1 koa-\ 
troluje zasadność podejmowanej praoy .
Postanowienie portowej Komisji- Zakła

dowej kończy apel do wszystkich portow j 
morskich o podejmowanie podobnej akcJl-i 

Od siebie, oprócz słów uznania, .któ
re.należą aię portowej załodze, dodaj- , 
my, ii pełne i oelowc wykorzystanie ini 
cjatywy dokerów zależeć będzie od tego, 
jak apel Krajowej Komisji Porozumiewawczej zostanie przyjęty w zakładach pra
cy, zapewniających portom dostawy towa-j 
rów do przeładunku. 2ależeć to wi«c Bę
dzie w głównej mierze od górnictwa wę- ; 
glowego i koiejniotwa. /aba/

---- --------Ido takich przedsiębiorstw jak ZP5 
¡Szczecin, "Unikon", Stocznia Szczeciń
ska, "Bumar" Pyrzyce, Morska Stocznia
Jachtowa. ■. .Szczecińska "Agroma" jest w stanie 
zamówić duże ilości tych części, rów*

- ___ ,___ —  ..... niet na potrzeby wielu innych woje-
/Inf.wł./ Nadchodzą kolejne meldun- *ództw. Oferta jest więo korzystna ża

ki o całkowitym zakończeniu żniw już równo dla rolnictwa, które odczuwa dot- 
nie tylko w południowych częściach wo- fciiwy brak części zamiennych, jak ldia 
jewództwa. Dobiegły końca zbiory zbóż aakładów przemysłowych, które pOsiada- w Ityrzyckim Kombinacie Rolnym, gospo- z różnych przyczyn spore rezerwy pro 
darującym na glebach ciężkich. Batalię dukoyjne. Zakłady zainteresowane w tej 
o chleb zakończyło wiele wsi w gminach sprawie powinny kontaktować się z naazs 
Chociwel, Węgorzyno, Karnice, Radowo "Agromą": Szczecin Dąbie, ul.^-betnia i 
Małe, gdzie zboża zazwyczaj później tel. ¿12-415. 
dojrzewają. Ale na finiszu wzrosła iniecierpliwość rolników. Pogoda bo- >
wie® w kratkę i wykorzystywać trzeba
isiyass s6;, r *»«: .T^rss^ś..^»one dobrym zwiastunem kolejnej, przy- ¡Szczecinie ulotkę, która głoeira m. 
szłorocznej batalii o chleb. Trzeba bo-jin., ze drukarze zrzeszeni w KSZZ 
wiem wiedzieć, że wraz ze żniwną koń- ¡" S o U d a r m s ^ ^ p r o t e a ^ ^ p r z e c i ^

St.Paw.

| K i e ł k i  „ S o l i d a r n o ś c i " !

Icówką, trwają nowe siewy. 3 tak np. 
ipańBtwowe gospodarstwa rolne obsiały 
Już rzepakiem około 1700 hektarów i 
.przygotowały pod siewy tej rośliny 
¡około 20 tys, hektarów. Siew rzepaku rozpoczęli też tolnicy indywidualni z 
ipołudniowej części wojewćdztwa.

i t ^ n

¡ogłupianiu Was manipulowaną i jedno- 
istronną informacją w środkach maso- 
twego przekazu" oraz wzywała, aby ni* 
¡kupować gazet w dniach 19 i 20 bm. 

Pozostaje pytanie: kto i w jakim ¡celu manipuluje drukarzami, wykorzy
stując ich do bezsensownej akcji.

Otrzymujemy liczne sygnały od Czytel
ników,iż natrafiają na duże trudności z 
realizację kartek w odniesieniu do niektórych artykułów,takich /ak proszek, 
¡mydło,kawa,słodycze.Czy aby napewno k*r* 
;tki maję w tych wyrobach pokrycie, a jo- 
śli tak-to dlaczego nie możemy ich kupić? 
-pytają.Sprawę tę wyjaśnił zastępca dyrektora 
Wydziału Handlu i Usług UW w Szczecinie, 
Walerian Gerela. -.i; ;;s-Zapewniam,że pokrycie.kartek W przy- . 
działach jest.Kłopoty z kupnea tych to
warów wynikają z tego,że dostawy nié sę 
rytmicznie realizowane.Mogę jednak zape
wnić,że jeśli np. z powodu braku towaru 
w sklepach ktoś nie zrealizuje 3wego przy 
działu proszku do końca sierpnia-termin ¡ważności kuponu zostanie przedłużuny.
> Jak się dowiedzieliśmy,małe sę również - 
szanse, by wszystkim udało śię zrealizować kupon na mydło.Dostarcza nam ja / j $ 
właściwie ma dostarczać/ dwóch producen- ■ 
tów: poznańska "Lechia" i stargardzka "Pollena".Wytwórca pierwszy nie zaczął 
jeszcze produkcji w tym kwartale z powodu 
braku tłuszczy,zaś stargardzka "Pollena" 
wznowiła produkcję dopiero 8 sierpnia, 
z tej samej przyczyny.co się zaś tyczy kawy i słodyczy sytu
acja aa się poprawić pod koniec bm./2 dan/ 
Z ostatniej chwili: Otrzymaliśmy teleks 
wydziału Handlu i Usług U«,iż termin 

realizacji sierpniowych kuponOw na mydło 
;i proszek przedłużony zostaje do 30 wrześ 
nia hr.

komentuje M i ą K z y  d e k l a r a c j a m i  a p r a k t y k ą
Przv różnych pkazjech czołowi działacze "Solidarności", na czela z Łacham 

Wałęsa, publicznie oświadczaję, że rzeczywiście chodzi ira tylko o związek za
wodowy! Zakłedsjoc nawet, iz intencje ich sę ezczere. nazbyt rozmijają aią one 
z praktyką. Ta ostatnia coraz częściej dowodzi, że w gruncie rzeczy kwestię 
nadrzędną dla niektórych kierowniczych ogniw NSZZ Solidarność stała się wal
ka z władzą i o władzą. Przykładów jej demontowania i osłabiania można przyto
czyć dziesiątki. Bo przecież temu służyły organizowane marsze protestacyjne, 
demonstracje, ąntypartyjne i antyradzieckie akcje propagandowe, ®tr83kJ*Dokąd nas to wszystko prowadzi ? Prowadzi nas to w ¿lepy zaułek* z którego 
- może aię tak okazać - nie będzie wyjścia. Konsekwentnie NSZZ Solidarność , 
a przynajmniej ni którzy jej działacze, dbają o to, by w społeczeństwie nie 
zaczęło się rodzić i umacniać zaufanie do władzy, do jej poczynań. Zastanówmy 
sie przez moment nad skutkami takiegol stanu rzeczy. Przecież w konsekwencji oznacza to niemożność rozwiązania nawet najdrobniejszych pńoblemów w naszym 
kraju. Bez minimum zaufania rząd nie zrobi nic. Każda jego decyzja, próba 
zmian budzie bowiem albo torpedowana, albo bojkotowana.Czasem odnoszę wrażanie, że niektórzy czołowi działacze "Solidarności uwa
żają. ża ich aiła tkwi tylko w ciągłej walce z władzą, przeciwstawianiu się jej 
Jakyby obawiali aią, że w warunkach konstruktywnej precy i współpracy, w reall- 

. zacjl linii epołecznego porozumienia, atracą ewoje znaczenie 1 wpływy. Bez ogró

dek źf-esztą powiedział to w jednym z wywiadów Jan Rulewski. Sens jego wypowie
dzi sprowadzał się do stwierdzenie , Za dla takich, jak on, w czasach spokoju
nlWieieBsięSmówl w NSZZ "Solidarność" o demokracji. I znó“ wJpraktyce hasła nazbyt rozmijają się z czynami. Ooszło w naszym kraju do takich sytuacji, ze kil
ku czy kilkunastu ludzi może podrywać całą Polską do strajku. Jest tego przykła
dem również strajk -prasowy". Po uchwale KKP NSZZ "Solidarność m sprawie straj
ku “prasowego", odbyło się w Szczecinie posiedzenie Krajowej Korniej^Koordyna
cyjnej Pracowników Poligrafii tegoż związku. I na tym posiedzeniu właśnie podję
to decyzję o dniach bez prasy. A odbyło aię to w ten sposób. Ze po wokacll padło pytanie: - Ktę jeet przeciw ? Nie pytano wpierw kto jest ze. nie 
dyskutowano wpierw nad sprawą, tylko od razu podjęto decyzję. Uważam, za zadbo- no tu*tylko o pozory demokraci, a całą kwestię rozstrzygnięto arbitralnie.Ten
Sam mechanizm zadziałał podczas niedawnego strajku na Mięsku. Tam tez nxkt się 
nie pytał górniczych załóg czy chcę strajkować, czy kra^u łskoro‘Trudno być optymistę co do dalszego rozwoju sytuacji w na®zy|#1 kr®->8• 
kilkanaście osób może podjąć decyzję o użyciu ^bez poczucie odpowiedzialności za państwo i społeczny interes, a w «ł« «a*
I Władzą, realizacji swych politycznych ambicji. O.Sokaiaki

"U— I.'......- _______-— ----- ------ --
http://rcin.org.pl
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Posiedzenie Biura 

Politycznego 
KC PZPR

WARSTWA. 18 bm. odbyło się posie
dzenie Biura Politycznego KC PZPR.
L sekretarz KC PZPR Stanisław Kania 
i prezes,Rady Ministrów, minister ob
rony narodowej Wojciech Jaruzelski, 
złożyli na posiedzeniu Biura Polity
cznego sprawozdanie z przebiegu przy
jacielskiej roboczej wizyty w ZSRR w 
dniach 14 - 15 sierpnia br. i z roz- ł 
¡nów. z sekretarzem generalnym KC KPZR, i 
przewodniczącym Prezydium Rady najwyższej ZSRR Leonidem Breżniewem oraz 
a innymi osobistościami radzieckimi.

Biuro Polityczne zaaprobowało 
stanowisko zajęte przez delegację po
lską, która poinformowała o realiza- j 
cji uchwał IX Nadzwyczajnego Zjazdu 
PZPR, kierunkach umacniania PZPR ja
ko partii marksistowsko-leninowskiej, j 
ugruntowywania socjalizmu w Polsce i .!
0 walce z antysocjalistycznym}, zagro- | 
żeniami.

Rozmowy raz jeszcze potwierdziły, 
że istnienie silnej, suwerennej i 1- 
ski leży w interesie ZSRR, a potęga
1 wysoki międzynarodowy autorytet 
Związku Radzieckiego mają fundamen
talne znaczenie dla bezpieczeństwa i 
rozwoju Polski Ludowej.

Strona radziecka raz jeszcze potwie-j 
rdziia gotowość pomocy w pełniejszym 
uruchamianiu potencjału przemysłowe- ' 
go Polski oraz poinformowała o prze
sunięciu płatności polskich na nas
tępne pięciolecie. Niezależnie od do
tychczasowej pomocy ZSRR zwiększy do
stawy niektórych surowców i artykułów 
ważnych dla przemysłu lekkiego i dla 
zaopatrzenia ludności.
W kolejnym punkcie porządku obrad, 

przedstawiciele rządu poinformowali 
Biuro Polityczne o stanie prac nad 
projektem zmian cen detalicznych oraz 
zasadami rekompensaty. Projekty te 
3tanowią integralną część reformy go
spodarczej. Proponowane zmiany cen - 
są jednym z ważnych warunków ekonomi
cznych atcpniowego wyprowadzania kra
ju z kryzysu, sprzyjać będą pobudzeniu 
wydajności pracy, efektywności gospo- . 
darowania, a tym samym przyspieszą 
przywracanie równowagi rynkowej.

Eiuro Polityczne przyjmując do wia
domości propozycje rządowe, opowie- 

• działo się za wieloetapowymi zmianami 
cen poprzedzanymi szeroką konsultacją ! 
ze społeczeństwem.

i toku realizacji zmian oeii, szcze
gólnie chroniono powinny by i najniżej 
zarabiająca grupy ludności oraz ren
ciści i emeryci! Zmiany te powinny ro- 
zoocząć się od regulacji cen tych pro
duktów, które zgodnie z opinią podzie
laną przez większość społeczeństwa 
są w znacznej części marnotrawione. 
Dotyczy to zwłaszcza chleba i prze
tworów zbożowych.

Biuro Polityczne ponadto wysłuchało 
informacji o działaniach rządu zmie
rzających.do poprawy zaopatrzenia ry
nku w żywność, środki utrzymywania 
czystości i higieny . osobistej oraz 
artykuły dla dzieci.

Biuro Polityczne wysłuchało infor
macji' o sytuacji,. jaka w wyniku dzia
łań kierownictwa "Solidarności" pow
stała w szeregu zakładów poligrafi
cznych drukujących gazety. Działania 
te zające na celu niewydawanie prasy, 
s konsekwencji prowadzą do pogorsze
nia poziomu informacji społeczeństwa 
i są* wyrazem nieukrywanych ambicji ze 
strony ekstremistycznych kół "Soli
darności" decydowania o funkcjonowa
niu środków masowej informacji. Ambi
cje te muszą zostać pohamowane w in
teresie pokoju społecznego.
Biuro Polityczne postanowiło^« koń

cu bieżącego miesiąca zwołać III ple
narne posiedzenie KG PZPR poświęcone 
zadaniom partii w kształtowaniu wyso
kiej pozycji samorządu załóg socjalis
tycznych przedsiębiorstw w warunkach 
reformy gospodarczej. /PAP/
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Jak donosi PAP, rzecznik prasowy rzą 
,du PRL skierował list do Stowarzysze
nia Dziennikarzy Polskich, w którym 
czytamy m.in.:

"Pięciu dziennikarzy pełniących kie
rownicze funkcje w Stowarzyszeniu 
Dziennikarzy Polskich: Stefan Bratkow
ski, Maciej Płowiecki, Jacek KalSbiń— 
ski, Jakub Kopeć i Aleksander Wieczor
kowski w numerze 20 tygodnika "Soli
darność" ogłosiło deklarację wydruko
waną pod nagłówkiem "Oświadczenie^ 
Stowarzyszenia Dziennikarzy Polskich".

"Z treści oświadczenia wynika, że 
to rząd lub jego agendy pomawiane są 
przez jego. autorów o: bezwładność, 
tworzenie nastrojów konfrontacji, zmu
szanie części środków masowego prze
kazu "do działfań sprzecznych z ich ro
lą środków porozumienia społecznego", 
a także do jątrzenia. Dalej zarzuca 
się państwowym władzom i placówkom 
fałszerstwo, instruowanie dziennika
rzy, że mają postępować nierzetelnie, 
nadużywanie kontroli prasy, ogłasza
nie społeczeństwu nieprawdy. Rządowi 
zarzuca się sprzyjanie dezinformacji 
i demagogii, podsycanie nastrojów ek
stremistycznych i blokowanie konstruk
tywnej współpracy w społeczeństwie 
ze szkodą* dla nadrzędnych interesów 
narodu.

Rządowi generała Wojciecha Jaru
zelskiego, rządowi porozumienia spo
łecznego, reform i odnowy, cieszące
mu się poparciem społecznym wyraża-  ̂ . 
nym także przez zdecydowaną większość 
dziennikarzy i przez środki masowego 
przekazu - autorzy oświadczenia za

rzucają nagle wszelkie możliwe zło i 
niegodziwosci oraz działanie na szko
dę społeczeństwa. Atak ten uważamy za 
bezpodstawny, nieobliczalny, sprzecz
ny z dobrymi obyczajami oraz niezwy
kle szkodliwy w sytuacji, w jakiej* 
kraj nasz się znajduje. Próby zwróce
nia opinii społecznej przeciwko pań
stwu i jego naczelnym organom ocenić 
można wyłącznie jako działanie na 
rzecz osłabienia państwa, którego usi 
lne działania na rzecz wyprowadzenia 
kraju z kryzysu wymagają raczej budo
wania, niż burzenia społecznego nas
troju zaufania i poparcia dla rządu.
Oprócz sprzeciwu wyrażam zdumienie, 

ponieważ ogromna większość dziennika
rzy w publikacjach swoich oraz wystą
pieniach w radio i telewizji wspiera, 
aprobuje oraz wspomaga rzeczową, kon
struktywną krytyką trudną misję rzą-: 
du premiera Wojciecha Jaruzelskiego. 
Dotyczy to także impasu, jaki powstał 
po zerwaniu przez Prezydium KKP 1JSZZ 
"Solidarność" tury rozmów z Komitetem 
Rady Ministrów, prowadzonych w dniach 
3 i 6 sierpnia br. Wobec istnienia 
zasadniczej sprzeczności pomiędzy pu
blikacjami większości dziennikarzy,a 
oświadczeniem SDP oęinia publiczna po 
winna się dowiedzieć co się właściwie 
dzieje. Czy większość dziennikarzy 
głosi poglądy sprzeczne z ich prze
konaniami, nieprawdziwe lub wymuszo
ne, oży też deklaracja pięciu działa
czy SDP nie odzwierciedla opinii śro
dowiska dziennikarskiego i jest wyni
kiem nadużycia nazwy organizacji do .. 
wyrażania przekonań prywatnych".

KATOWICE PAP. V/ Katowicach rózpoozę-
'"omi-ły się obrady Prezydium Krajowej Kor 

sji Porozumiewawczej oraz prezydiów : 
Zarządu Regionu Śląsko-Dąbrowskiego i 
Krajowej Komisji Koordynacyjhej Sekcji 
Górnictwa NSZZ "Solidarność". Obecny 
jest przewodniczący KKP, Lech Wałęsa. 
Dbraay toczą się bez udziału dzienni-. 
karzy. Na salę wpuszczono tylko przed
stawicieli prasy i wydawnictw związ
kowych. Jak poinformował rzecznik pra
sowy śląsko-dąbrowskiej /'Solidarności." 
tematem.obrad jest aktualna sytuacja 
społeczno-gospodarcza -kraju ze szcze
gólnym uwzględnieniem problemów tero 
regionu. Najprawdopodobniej omawiana 
będzie też sprawa odpowiedzi górników 
na apel KKP w sprawie przepracowania 
¡w tym roku dodatkowych »ośmiu wolnych 
sobót. /PAP/

i Jak wiadomo, w ubiegłym tygodniu 
I Zarząd Regionu Śląsko-Dąbrowskiego 
¡podjął uchwałę, w którem m.in. pot- ... 
wierdził negatywne stanowisko, wobec 
apelu KKP o pracę w 8 wolnych sobo
tach br, Do chwili zamknięcia tego 
numeru nie otrzymaliśmy dalszych in
formacji o posiedzeniu Prezydium,KKP.

Red.
Apele, rezolucje, protesty

j Nie ustaje fala protestów prżeciw- 
I ko wydarzeniom,które w osta tnich 
¡dniach kształtowały,i nadal kształ - 
tuję,wielce niebezpieczni? sytuacją 
I w naszym kraj u.Liczne organizacje pa-

Drugi program dla Osiedla Zawadzkiego
Pisaliśmy już o kłopotach Osiedla 

Zawadzkiego z odbiorem ii programu 
TV. Po uzyskaniu informacji w WPHW, 
musimy ze smutkiem donieść, że naj
prawdopodobniej gdecydbwana poprawa 
w tym względzie nie nastąpi. Ckreś- 
lic.można to jako "siłę wyższą". Za
m k i  emisji, a nawet jej całkowity 
brak, spowodowane są niekorzystnym 
usytuowaniem bloków mieszkalnych 
względem siebie. Powoduje to rozpro- 
szenie fali I w rezultacie słaby od
biór. To samo zjawisko występuje na 
osiedlach Klonowica, Przyjaźni, Ka
liny, Tatrzańskim, Arkońskim. ,

Aby temu zaradzić WPHW zamówiło w
Zakładach Doskonalenia Zawodowego 
dziesięć anten przenośnych, które

1 \

pozwolą na przemieszczanie ich po 
dachu i znalezienie luk w przesło
nie, stworzonej przez budynki. Prze
suwać się będzie anteny tak długo, 
dopóki nie uzyska się maksymalnego 
natężenia fali nadawanej. Jest to — 
oczywiście - rozwiązanie tymczaso
we, doraźne, nie gwarantujące ideal
nego obrazu. Montaż anten nastąpi już 
w tym miesiącu.
Poprawy zasadniczej oczekiwać nale

ży _ jednak nie wcześniej niż w końcu 
października, gdy oddana zostanie 
stacja drugiego programu TV w Koło- 
wie. Ełnitowany będzie stamtąd syg
nał w kierunku Świnoujścia, który 
obejmie swoim zasięgiem Police /Osie
dle Zawadzkiego leży na tym właśnie 
ki erunku/,

wyrażają swoje stanowisko.uchwalają 
apele i rezolucje.

"Odcinamy się od związkowych graczy 
politycznych.Dziś patriotyzm wszyst - 
kich Polaków przejawiać się musi w do
brej pracy.Żądamy położenia kresu o- 
narchii i chaosowi. Wzywamy wszystkich 
do zachowania spokoju i rozwagi.Spra
wą wszystkich Polaków jest spjkój spo
łeczny,bo tylko wówczas jest szansa 
¡na zmniejszenia uciążliwości życia co- 
¡dżiennego każdego z nas ".Tal; napisali 
w swojej rezolucji członkowie i praco
wnicy Rolniczej Spółdzielni Produkcyj
nej w Lędzinie,gmina Karnice.
Z kolei w rezolucji uchwalonej na po

szerzonym posiedzeniu egzekutywy KG PZ 
PR w Kozielicach i aktywu społeczno - 
gospodarczego gminy czytamy:-"Prawo - 
rządność winna obowiązywać wszystkich. 
Dlatego też należy rozliczyć nie tylko 
winnych za spowodowanie kryzysu w Pol
sce,ale również tych,którzy pogłębiają 
ten kryzys w tej chwili,poprzez orga - 
nizowanie nieuzasadnionych protestów, 
strajków,manifestacji.pochodów,dez W  - 
ganizację życia społeczno-gospodarcze
go". /sok/

Kronika Morska

"Witiai" raz- 
pocznie próby 
morskie

/Inf.wł./ W 
najbliższą nie
dzielę, na Bał
tyku, mają res- . 
począć się pró
by mo’rs«cie pie
rwszego statku 
z serii trzech 
jednostek na
ukowo-badawczych. 
Przeznaczony 
jest on dla Le- 
ningaeadzkie j A- 
kademii Nauk. 
Podobnie jak 
wcześniej zbu
dowane w Stocz
ni Szczecińskiej 
im.A.Warskiego 
tego typu stat
ki również i 
ten wyposażony 
został w labora
toria /26/, wła
sny ośrodek ob
liczeniowy, urzą
dzenia do nawi
gacji satelitar
nej. Niezależnie 
od tego na "Wi- 
tiaziu" znajduje 
się kompleks apa
ratury do głębo
kiego nurkowania. 
Umożliwia ona 
opuszczenie ekip 
nurków na 250 m 
w głąb morza. 
Przed wypiynię- 
•iem w próbny re
js aa statku 
przeprowadzany 
jest próbny roz
ruch całej magi
strali hydrauli
cznej, /Kar/

pojemności brut
to po 1.270 ton, 
zbudowane a la
tach 1959-1960 w 
Stoczni im. Ko
muny Paryskiej w 
Gdyni.
2 mięsem w łado
wniach

Z ujojeujództiua
W dziwnowskiej „Betonie“

K łopoty z  lodem  
Ruszyła w ę d za rn ia

/Inf.wł./ Z ir
landzkiego portu 
Foyness przypły
nął przedwczoraj 
wieczorem do Gdy
ni chłodnicowiec 
PLO - " Dzieci
Polskie", z ła
dunkiem 2.969 t. 
mrożonej wołowi
ny. Ponadto w ła
downiach statku 
znajduje się 717 
ton ryb i 228 t. 
kalmarów, które' 
odebrano z pol
skich trawlerów 
łowiących w po
bliżu Fałklan-

Oaeszły z floty

/Inf.wł./ Sta-, 
rzejąca się flo
ta Polskich Li
nii Oceanicznych; 
zmniejszyła się 
ostatnio o dwie
nostki - "'.Volin", 
i "Dęblin" - o

do w,
Mięso, które 

przywiózł m/s 
^Dzieci Polskie" 
pochodzi z kil
kunastu rzeźni, 
co mocno skom
plikowało i wy
dłużyło jego za
ładunek. W por
cie Foyness chio- 
dnicowiec łado
wał mięso od 2 
do 14 sierpnia.

W porcie gdyń
skim trwa obec
nie również wy
ładunek 4,3 tys. 
ton masła przy
wiezionego z USA 
przez inny chło
dnic o wiec - 
"Gdyński Kosy
nier", Trzeci 
chłodnicowiec - 
"Żyrardów"- zna
jduje się na A- 
tlantyku. Płynie 
do kraju z ry
bami złowionymi 
przez polskie 
trawlery w po
bliżu Vancouver 
w Kanadzie.

/Zar/ .

Do 3PEM "Belona" w Dziwnowie zaje
chaliśmy w poszuki/¡aniu rezerw mogą
cych choć trochę wzbogacić żywnościo
wy rynek. Mięsa, nabiału mało, może 
da się te braki złagodzić rybami ?

Trwa w dziwnowskim zakładzie pro
dukcja kopserw, pracuje marynaciarnia 
- wszystko na zgromadzonym wcześniej, 
zamrożonym surowcu.

Ale inny poważny kłopot hamuje do
stawę świeżych ryb. W uruchomionej 
niedawno, a pochodzącej z importu fa
bryce lodu, zepsuł się drobny element 
Nie ma w tej chwili możliwości uzys
kania potrzebnych na zakup tej części 
kilkunastu, czy nawet kilkudziesięciu 
tysięcy złotych dewizowych. A efekt 
jest taki, że brakuje dla wszystkich

kutrów sypkieęo lodu, bez którego nie
można wy.płyhąć qa połów świeżych ryb, 
Szczególnie teraz, w okresie upalnych, 
dni. Potencjał połowowy zostaje więc 
I- to paradoks -’zamrożony brakiem do
statecznej ilości lodu. Podjęcie szyb
kich decyzji, zezwalających spółdziel
ni na zakup za środki dewizowe braku
jącego detalu, może zapobiec dużym 
stratom cennego surowca.
Pomyślną wieścią z dziwnowskiej 

"Belony" jest uruchomienie wędzarni 
ryb. Gdy odwiedziliśmy spółdzielnię, 
urządzenia były zatrzymane - oczeki
wano na dostawę z tartaków specjal
nych wiórków drzewnych. Wędzarnia 
jest już czynna, a ryby wysyła się 
do sklepów na Wybrzeżu. /bach/

P a r a d a  g w i a z d
Szczecińska Agencja Artystyczna 

“obudziła" się pod koniec tegorocz
nego sezonu i po występach Andrzeja 
Rosiewicza proponuje widowni Teatru 
Letniego obejrzenie kolejnych gniazd 
estrady.Tym razem 29 bm.o gpdz. 10 
wystąpią z orkiestrą Karela Wagnera: 
Irena* Jarocka,Hana Zpgorova i Pater 
Rezek.

Informacje bliższe udzielane są 
pod numerem telefonu 35-145./boa/

Kto douiiezie dzieci do szkoły?
n _ j_ a___'________________ _-• ____ iHnVi i iwnśrti . p ink eZa dwa tygodnie rozpoczyna się nowy 

rok nauki. Jak przygotowane są szko
ły do przyjęcia dzieci ? - z takim 
pytaniem zwróciliśmy się do pani Ro
gowskiej, zastępującej Inspektora oś
wiaty w Kamieniu Pomorskim.

Dobiega końca naprawa instalacji 
centralnego ogrzewania w Zbiorczej 
Szkole Gminnej, W remontowanym kapi
talnie internacie liceum, mieszczącym 
takie ognisko przedszkol.ne, półinter
nat dla młodszych dzieci i specjalną 
klasę, do zrobienia zostało także cen
tralne ogrzewanie.. Drobne naprawy za
kończono w szkole w Górkach,w Trze- 
bieszewie, we Wrzosowie wymienia się 
stolarkę. Trochę kłopotów jest z dro
bnymi naprawami mieszkań nauczyciel
skich. Nie brakuje np, zdunów, któ
rzy podjęliby się przestawienia pie
ców. Nie dysponują jednak ani cegłą 
szamotową, ani potrzebnymi do uzupeł
nień kaflami czy choćby zwykłym, a 
niezbędnym przy tego rodzaju robocie, 
drutem.

Okazuje się jednak, że nie remonty 
budzą najwięcej niepokojów przed no
wym rokiem szkolnym, a przewozy dzie
ci. Nie przewiduje się w tym roku uru
chomienia którejś z czynnych przed la
ty małych szkół wiejskich. Nie ma ta

kich możliwości, a jak się okazuje, , 
nie ma też chętnych do pozostawiania 
dzieci w gorzej wyposażonych i zorga
nizowanych placówkach.

Nie ulegnie więc zmniejszeniu licz
ba przewożonych do szkół dzieci. Ko
szty szkolnego transportu pokrywały 
dotychczas w części wydział oświaty, 
dzierżawiący niejako w PKS jeden au
tobus dziecięcej linii, częściowo zaś 
dyrekcje PGR.

Państwowe Gospodarstwa Rolne,prze
chodzące teraz na skrupulatnie rozli
czany rachunek opłacalności odżegnują 
się Od ponoszenia niemałych kosztów.
Z drugiej zaś strony wiadomo, że PKS 
niemal z każdym dniem ogranicza liaz- 
bę kursujących pojazdów. Czy w tej sy
tuacji można liczyć już nawet nie na 
dodatkowy szkolny autobus, ale choćby 
na możliwość dotarcia dzieci do szko
ły zwykłym, dostępnym dla wszystkich 
autobusem. I jak taka jazda będzie 
wyglądać ?
Zdaniem pracowników wydziału Oświa

ty i 'Wychowania W Kamieniu Pomorskim 
¡sprawa ta musi być rozwiązana komple
ksowo. W takiej samej bowiem sytuacji 
¡W takiej samej bowiem sytuacji znaj
dą się dzieci z dziesiątków innych 
wiejskich szkół. /bach/
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